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1. ALLMÄNNA MOTIVERINGAR 
 
1.2 Strategiska mål och genomförande 
 
s. 6 
nr 1 Förslagsställare: Centerns fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: Roy Harkimo 

 
I strategin ställs följande mål fullmäktigeperioden: 
 
Ett nytt stycke läggs till efter förteckningen a–e: 
 
Målet för den fullmäktigeperiod som nu har börjat överensstämmer dock inte 
med punkt b, enligt vilken Sibbo kommer att växa med 600–800 nya invånare 
om året. I stället är målet att Sibbos invånarantal växer måttligt och grundar 
sig huvudsakligen på småhusbetonat byggande av nya bostäder. 
 
Tillväxten på 600–800 invånare stryks även från resten av budgeten. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs. Budgeten för år 2022 
har dock utarbetats utgående från en ökning på 500 invånare. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 

 
Jenni Savolainen upprepade Centerns fullmäktigegrupps förslag. 

 Förslaget vann inte understöd varför det förföll. 
 
 Beslut 
 Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag.  



  

1.2.1 Bindande mål för hela kommunen 
 
s. 6–8 osv. 
nr 2 Förslagsställare: Kicka Lindroos 
 Förslaget understöds av: teknisk korrigering 
 
 Sid 6 

 
 
Sid 6-8 
OM måltabellen måste finnas med här, måste varje kolumn som refererar till 
historien ha vettig rubrik och gammal text måste särskiljas:  
• "Mål för föregående fullmäktigeperiod" sätt sin överst i vänstra 

kolumnen på alla tabeller. 
• Den gamla texten i vänstra kolumnen kursiveras. 
• Uppnådda mål kursiveras i mittersta kolumnen. 
• Lämna tomt i kolumnen längst till höger ifall målet uppnåtts 

 
Ovanstående gäller alla tabeller som beskriver mål i dokumentet  
(åtminstone sidorna: s6-8, 52, 55, 60, 71, 85) 

 
  



  

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Tekniska korrigeringar görs. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 6 
nr 3 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
Sid 6 
1.2.1, sista punkten 
• "Alla avdelningar använder år 2022 samma struktur som grundar sig på de 

strategiska målen för föregående fullmäktigeperiod (2017-2021)" 
• "En ny strategi godkänns våren 2022" 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Tekniska korrigeringar görs. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
  



  

s. 8 
nr 4 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
Sid 8 
• I sista rutan till höger: "Fullmäktigeperioden"---> "året" 
 ”Varken kommunalskatten eller fastighetsskatten har höjts under året” 

 

 
 
 

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Godkänns enligt följande formulering: Varken kommunalskatten eller 
fastighetsskatten höjs under budgetåret. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 

  
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
  



  

1.4 Verksamhetsmiljö 
 
1.4.1 Befolkning 
 
s. 11 
nr 5 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
 
Sid 11 
1.4.1 Befolkning 
• Målet för befolkningstillväxten enligt kommunstrategin "2017-2021 var att 

invånarantalet skulle öka med 6-800)” 
• Vid varje ställe där detta 6-800 står måste det stå att det gäller den gamla 

strategin/föregående period 
 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs. Budgeten för år 2022 
har dock utarbetats utgående från en ökning på 500 invånare. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
  



  

1.4.3 Sibbos befolkningsplan och prognos 2021–2030 
 
s. 18 
nr 6 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 18 

Tredje stycket, första meningen, ett tillägg 
• I målplanen "som bygger på förra fullmäktigeperiodens tillväxtmål" 

ökar kommunens befolkningsmängd med... 
 

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs. Budgeten för år 2022 
har dock utarbetats utgående från en ökning på 500 invånare. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
  



  

1.4.5 Utveckling av samhällsstrukturen och den byggda miljön 
 
s. 20 
nr 7 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 20 

Andra stycket 
• ”Sibbos strategi 2017-2021 baserar sig på en fortsatt tillväxt.” 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs. Budgeten för år 2022 
har dock utarbetats utgående från en ökning på 500 invånare. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 20, 53, 113 
nr 8 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Ursprunglig text: 
 

s 20 
Sibbos strategi baserar sig även i fortsättningen på en tillväxt. Målet är att 
Nickby och Söderkulla centrum och senare också Tallmo centrum i framtiden 
ska ha en småstadsatmosfär med säregna och mångsidiga drag där 
funktionerna i tätorterna blandas med varandra. 
För närvarande växer även Nickby snabbt och senare kommer även Tallmo 
att växa. Målet är att komplettera och förnya samhällsstrukturen så att offentlig 
service och effektiv kollektivtrafik kan ordnas i centrumen (först busstrafik och 
senare också spårtrafik) och att de erbjuder lockande platser för kommersiell 
service. Egnahemsområdena som är viktiga för Sibbo bidrar också till 
tillväxten. 

 
  



  

s 53 
Kommunens strategi grundar sig på en kraftig tillväxt. [..] 

 
Enligt Sibbos utvecklingsbild på lång sikt är målet att Nickby och Söderkulla 
centrum och senare också Tallmo centrum ska ha cirka 10 000 invånare och 
en mer småstadslik atmosfär med säregna, mångsidiga drag där funktionerna 
i tätorterna blandas med varandra. 
Egnahemsområdena som är viktiga för Sibbo bidrar också till tillväxten fastän 
de inte ensamma kan möjliggöra tillväxten. Byarna utvecklas balanserat vid 
sidan om tätorterna i enlighet med resurserna. En snabbare planläggning 
kräver extra resurser eftersom den nya generalplanen för hela Sibbo 
utarbetas av en generalplanläggare under åren 2021–2024. 

 
s 113 
I målplanen ökar kommunens befolkningsmängd i genomsnitt med 3 % / 600–
800 invånare per år inom en tidsperiod av tio år. I trendplanen är tillväxten i 
genomsnitt 2 2,5 % / 400–600 invånare per år. Det förekommer inga skillnader 
i planernas befolkningstillväxt under åren 2021–2022. 

 
Föreslag: 
De citerade delarna utgår från texten 

 
Motivering: 
Texten föregår behandlingen av strategi och det är orimligt att fullmäktige vid 
inledande av en ny period skall förbinda sig till de målsättningar som slagits 
fast i tidigare. Det finns inte skäl att framhäva småstandsatmosfär i denna 
budgetbehandling. En strykning påverkar inte budgeten och hur arbetet kring 
den i kraft varande Planläggningsöversikten och planläggningsprogrammet 
fortsätter. 

 
Ytterligare är ordet centrum oböjt i plural. alternativt centra (enl SAOL) 

 
 

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs. Budgeten för år 2022 
har dock utarbetats utgående från en ökning på 500 invånare. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
  



  

Translatorernas bemötande: 
Angående böjningen av ordet centrum konstateras följande: 
SAOL (2015): centr·-um [sen´trum] substantiv ~et; pl. ~ hellre än centra, best. 
pl. ~en hellre än centra. 
 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
1.5 Ekonomiska utgångspunkter 
 
1.5.2 Sibbo kommuns ekonomi 
 
s. 25 
nr 9 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 25 

1.5.2.  
• Tabellen Nyckeltal 2018-2022 har på sista raden samma personalårsverk 

1089 för 23 och 24 som för år 2022 trots Sote? 
• 1089-350 =739 borde väl stå där? 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns med ändringar. 
 
Den totala användningen av kommunens personalresurs utan Sibbo Vattens 
andel har i budgetförslaget uppskattats uppgå till 1 189 totala årsverken år 
2022. Enligt preliminära utredningar kommer en arbetsinsats som motsvarar 
högst cirka 350 årsverken att övergå till välfärdsområdet 1.1.2023. Antalet 
anställda som övergår till välfärdsområdet preciseras under år 2022. För att 
kunna producera kommunens tjänster behövs åren 2023–2024 en 
arbetsinsats som motsvarar cirka 800 årsverken. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
  



  

1.7 Personalen 
 
s. 31 
nr 10 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 31 

1.5.2 
• Nyckeltalstabellen 

Kostservice är nu enbart under Social- och hälsovårdsavdelningen, 
saknas en rad under kommunstyrelsen, eller är Kostservice på fel ställe 
eller skall det vara på två? 
Personantalet skall väl då delas? 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Tabellen i budgetens personaldel beskriver fördelningen av årsverken enligt 
kommunens sektorsvisa struktur. Kostservicen fortsätter att 
förvaltningsmässigt lyda under Social- och hälsovårdsavdelningen också 
2022, fastän Kostservicens kostnader i bokföringen presenteras som en del 
av kommunstyrelsens utgifter. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 32 
nr 11 Förslagsställare: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu 
 
 Nuvarande text: 

Verksamhet underställd kommunstyrelsen: 
Utvecklings- och planläggningscentralen föreslår att det på centralen inrättas 
en ordinarie tjänst som markanskaffnings- eller utvecklingschef. 
Tjänstebenämningen fastställs i samband med inrättandet av tjänsten. För 
Ekonomi- och förvaltningscentralens del föreslås inga personalökningar för 
budgetåret 2022. 

 
Förslag: 
Det föreslås att följande text stryks i sin helhet: ”Utvecklings- och 
planläggningscentralen föreslår att det i centralen inrättas en ordinarie tjänst 
som markanskaffnings- eller utvecklingschef. Tjänstebenämningen fastställs i 
samband med inrättandet av tjänsten.” 

 
  



  

Ny text: 
Utvecklings- och planläggningscentralens resurser justeras så att de 
motsvarar det nya fullmäktiges strategibehov när strategin har fastställts. 

 
Motivering: 
Resursbehoven är svåra att bedöma innan den nya strategin fastställs. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs.  
 
I slutet av den föregående fullmäktigeperioden ansågs det nödvändigt att 
inrätta en tjänst som markanvändnings-/utvecklingschef för att kunna 
planlägga egnahemshus-, företags- och andra områden på kommunägd mark 
och på så sätt genomföra enhetlig markpolitik på lång sikt och i enlighet med 
de markpolitiska riktlinjerna: detaljplaner utarbetas i huvudsak på kommunägd 
mark. Under den föregående fullmäktigeperioden var det inte möjligt att följa 
den tänkta tidtabellen gällande markanskaffning i ovan nämnda strategiskt 
viktiga områden när det inte fanns någon personalresurs för målinriktad 
markanskaffning. Resursen är dock i alla fall behövlig för att överhuvudtaget 
kunna genomföra planläggningen, också i det fall att planläggningens mål och 
tyngdpunkter skulle justeras under den fullmäktigeperiod som nyligen inletts. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
  



  

2. BUDGET 2022 EKONOMIPLAN 2022–2024 
 
2.2 Utgiftsgrunderna 
 
2.2.1 Sammanfattning av hur anslag och inkomstbudgetar har uppnåtts, 
primärkommunen 
 
s. 39 
nr 12 Förslagsställare: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu 
  
 Nuvarande text: 

Budgeten baserar sig på den ram som godkändes av den tidigare 
kommunstyrelsen och den strategi som godkändes av det tidigare fullmäktige. 
Ytterligare satsningar görs inom bildnings- och social- och 
hälsovårdsväsendet för att stödja kommuninvånarnas välbefinnande efter 
pandemin. Kommunen anställer också nya medarbetare. 

 
Förslag: 
Följande text stryks: ”den strategi som godkändes av det tidigare fullmäktige”. 

 
Motivering: 
Budgeten ska basera sig på den ram som godkändes av den tidigare 
kommunstyrelsen men på en strategi som godkänns av det nuvarande 
fullmäktige. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Den fullmäktigeperiod som nyligen 
inletts har ingen ny strategi och inga mål. Enligt 110 § i kommunallagen ska 
budgeten göras upp så att kommunstrategin genomförs. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 

  



  

2.2.2 Sammanfattning av hur anslag och inkomstbudgetar har uppnåtts, 
primärkommunen 
 
s. 40, 48, 100, 105 
nr 13 Förslagsställare: Thomas Sundström, Revisionsnämndens ordförande 
 Förslaget understöds av: Maria von Flittner, Markus Söderqvist 
 
(Stycke nr 2.2.2) 
 

Anslag 
Revisionsnämnden 44 
 
(Stycke 3.2) 
 

UF 2022 KD BUF 2022 
Utgifter   -44 -44 -44 
Inkomster   -44 -44 -44 
 
(Stycke 3.8) 
 
Revisionsnämnden BUF UTSK   BUF KD  BUF KST 
Intäkter  -44  -44  -44 
Kostnader  -44  -44  -44 
 
(Stycke 5.1) 
 
BG 2022 
Revisionsnämnden -44 
 

På revisionsnämndens möte 3.11.2021, behandlades revisionsnämndens 
budget för år 2022 och ett beslut om ett förslag gjordes. Eftersom ärendet inte 
hann till kommunstyrelsens förra möte presenteras förslaget idag på 
fullmäktiges budgetmöte. På basen av det nya avtalet för revisionstjänster för 
perioden 2021-2024 som på våren 2021 konkurrensutsattes och tillträdde i 
kraft i juni 2021, föreslår revisionsnämnden sitt driftskostnadsförslag till 
44 000 € för år 2022. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Ändringsförslaget godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 

  



  

3. DRIFTSEKONOMIDELEN 2022–2024 
 
3.3 Kommunstyrelsen 
 
Ekonomi- och förvaltningscentralen 
 
s. 51 
nr 14 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 
 En ny förvaltningsjurist (tillägg till första stycket) 
 60 000 euro 
 

Kommunens juridiska kompetens behöver förstärkning. Sibbo har under de 
senaste åren varit tvungen att lösa ärenden där en juridisk syn skulle ha varit 
behövlig. Kommunens brist på en egen förvaltningsjurist har lett inte bara till 
brister i bevakningen av kommunens intressen utan också till att kommunen 
har varit tvungen att köpa dyra konsulttjänster. 
 

 Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
 Kommundirektörens förslag 
 Förslaget godkänns inte. 

 
Kommunstyrelsen fattade 16.6.2020 (§ 179) ett beslut om att Sibbo kommun 
ansluter sig till upphandlingsavtal om juridiska tjänster enligt ett ramavtal som 
konkurrensutsattes av Sarastia Oy. Avtalet ingicks 1.8.2020 och 
upphandlingsavtalen omfattar följande delhelheter: Offentliga upphandlingar, 
Arbetsrättsliga experttjänster och Avgörande av tvistemål. Avtalsperioden är i 
kraft till den 30 april 2024. 
 
Avdelningarnas behov av juridiska experttjänster utreddes innan avtalet 
undertecknades av kommunens ledningsgrupp som på basis av utredningen 
beslutade att kommunen avtalar om ovan nämnda helheter. Vad gäller andra 
verksamhetsområden är det möjligt att köpa juridiska experttjänster som 
underskrider upphandlingsgränserna även från andra aktörer. 
 
Kommunen har ett brett verksamhetsområde, och situationer som kräver 
juridisk expertis förutsätter ofta specialkunnande i just det området. Således är 
det ändamålsenligt att köpa juridiska experttjänster vid behov. Vid 
förvaltningsjuridiska frågor konsulteras även Kommunförbundets 
förvaltningsjurister. 
 
När välfärdsreformen träder i kraft 1.1.2023 kommer inte bara social- och 
hälsovårdspersonalen utan också en del av stödtjänsternas personal att 
övergå till välfärdsområdet. Kommunens kommande organisationsstruktur ska 
betraktas vid sidan om beredningen inför välfärdsområdet, och därför är det 
inte ändamålsenligt att rekrytera nya anställda inom stödtjänsterna. 
 
  



  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Marketta Mattila upprepade det ursprungliga förslaget på De grönas 
fullmäktigegrupps vägnar. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Marketta Mattilas förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 35 röster  
Marketta Mattilas förslag – 8 röster  
 
Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 35–8. 

 
 
 
Utvecklings- och planläggningscentralen 
 
s. 53, 54, 55 
nr 15 Förslagsställare: Martin Andersson 

Förslaget understöds av: Tom Sundbäck, Tim Kankfelt, Micaela Röman, 
Carola Juselius, Rune Packalén 

 
s. 53, 1 st. 

 
Planläggningsprogrammet, planer på olika nivå, det markpolitiska 
programmet, de tomtpolitiska riktlinjerna, näringsprogrammet och 
parkeringsriktlinjerna utgör de yttre ramarna för utvecklingen och boendet i 
Sibbo. Sibbo eftersträvar att inleda persontågstrafik mellan Kervo och Nickby 
under de närmaste åren utan betydande investeringar i banan. 
Persontågstrafiken kan inledas i begränsad omfattning innan ändringar av 
KeNi-banan. På lång sikt är Sibbos mål att starta banprojektet mellan Kervo 
och Nickby. 

 
Motivering: 
Det finns varken juridiska eller tekniska hinder för att inleda persontågstrafiken 
på den nuvarande Nickby-Kervo-banan. Persontågstrafiken kan 
sammanpassas med godstågstrafiken och det skulle inte kräva betydande 
investeringar i banan. 

 
s. 54, 3 st. 

 
3. Persontågstrafik på Kervo–Nickby-banan inleds begränsat de närmaste 
åren utan betydande investeringar i banan. 



  

 
s. 55 tabell 

 
Andra målsättningens mätare 2022 

 
Persontågstrafik inleds begränsat utan ändringar i KeNi-banan. 

 
 
 Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns med följande ändringar: 
 

Följande stycke läggs till på sida 53 i budgeten efter det första stycket: 
 

Innan bestående persontågtrafik inleds på banan kommer Sibbo att avtala om 
och sträva efter att inleda ett pilotprojekt med persontågtrafik mellan Kervo 
och Nickby under de närmaste åren utan betydande investeringar i banan. 
Persontågstrafiken kan inledas i begränsad omfattning innan ändringar görs i 
KeNi-banan. De investeringar som är behövliga vid det här skedet kan 
utnyttjas senare när regelbunden persontågtrafik inleds på banan. 

 
Följande mening läggs till på sida 54 i budgetboken, tredje stycket: 
Persontågstrafik på Kervo Nickby-banan inleds begränsat de närmaste åren 
utan betydande investeringar i banan. 

 
Motivering: 

 
Persontågstrafiken på Kervo–Nickby-banan kan inledas som ett pilotprojekt på 
det sätt som beskrivs i budgetmotionen med en tämligen snabb tidtabell och 
utan betydande investeringar. Banan är i trafikbruk (godstrafik). Lokaltåget 
mellan Kervo och Nickby trafikerar med en timmes mellanrum, vilket kan 
anpassas till godstågstrafiken även dagtid. Turintervallen på en timme 
möjliggör en jämn och pålitlig förbindelse som lätt kan synkroniseras med 
tågbyte till de väsentligaste Z- och R-tågen. Tillsammans med dessa 
anslutningar kunde KeNi-banan redan i pilotfasen erbjuda en snabbare, 
smidigare och pålitligare förbindelse än bussar såväl mot Helsingfors som mot 
Lahtis och Riihimäki.  

 
Ett pilotprojekt med persontågstrafik är ätt fungerande sätt att testa hur 
persontågstrafiken fungerar i praktiken. Till exempel i Tammerforsregionen 
har man bra erfarenheter av detta då ett pilotprojekt med närtågstrafik som 
genomfördes under de senaste åren var populärare än väntat. Tammerfors 
förbereder sig inför att etablera pilotprojektets verksamhet. Beredningen av 
pilotprojektet förutsätter förhandlingar med Kommunikationsministeriet som 
ansvarar för spårtrafiken respektive med HRT som är ansvarig för den 
regionala kollektivtrafiken. Vid pilotskedet behövs enbart mycket små 
investeringar som främst gäller plattformstrukturer i Nickby och Ahjo samt 
eventuella signalsäkerhetsutrustningar som förutsätts innan persontrafiken 
kan inledas på banan. Därtill är det möjligt att bygga en anslutningsparkering 
till Nickby. Största delen av investeringarna kan utnyttjas senare när en 
regelbunden persontågtrafik har inletts på banan. Ett lokaltåg som trafikerar 



  

med en timmes turintervall möjliggör också att en del av de överlappande 
busslinjerna mellan Nickby och Kervo läggs ner, vilket ger besparingar. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 53 
nr 16 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 

En mening läggs till i slutet av sida 53: Tilläggsresursen behövs också för att 
främja detaljplanerna.  
 
En personalresurs för en ny detaljplanerare från och med våren (1.4–) läggs 
till på sida 57: 44 250 euro. 
 

 Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
 Kommundirektörens förslag 
 Ks. nr 17 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 57 
nr 17 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: SFP:s fullmäktigegrupp 
 

Anställning av en ny byplanerare eller deltaljplanerare för att försnabba 
planläggningen av särskilt egnahemstomter. 
 

- Ett anslag på 45.000 euro läggs till i budgeten för år 2022 (förutsatt att 
rekryteringen har lyckats senast 1.4). Anslaget för de kommande åren 
är 60.000 euro per år. 

- Anslaget sparas inte från övriga objekt utan på inkomstsidan kommer 
rekryteringarna att ersätta kostnaderna flera gånger om (’hundrafaldigt’) 
när tomtöverlåtelserna genomförs (80-100 tomter per år, t.ex. à 80.000 
euro). 

 



  

Motivering: 
- Målet för planläggningen i Sibbo är att årligen producera tomter för 

småhus och höghus (AO, AP, AK) och på så sätt möjliggöra en 
planreserv för boende som motsvarar det fastställda tillväxtmålet. MBT-
målet är 434 bostäder/år eller 32 000–39 000 m²vy. Målet har uppnåtts 
med varierande framgång under de senaste tio åren. 

- Planläggarresurserna i Sibbo har varit decimerade redan i tio år, vilket 
har lett till att klyftan mellan målen och genomförandet har ökat. 

- Alla tjänsterna kommer nu att besättas när den nu pågående 
rekryteringen av en generalplanerare har färdigställts. Trots detta 
kämpar personalen med målsättningarna. 

- För att säkerställa att den målsättning som majoriteten av fullmäktige 
strävar efter, dvs. att det i mycket större skala än förr satsas på 
planläggning av egnahemstomter och även på bycentrum (AT) och 
glesbygden, ska vi också ha personer som utför arbetet. 

- För tillfället är antalet vakanser litet jämfört med arbetsmängden. 
Särskilt om målet är att öka planläggningen av egnahemshustomter. 

- Det finns också en risk att planläggare söker sig till andra arbetsgivare 
när arbetsbördan blir för stor. 

 
 Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns. 
 
Med en ny planläggartjänst är det möjligt att öka planläggningen av 
egnahems- och småhusområden samt främja ändringen av detaljplanen och 
planläggningen av byarna under de kommande åren. Det här förutsätter att 
fullmäktige i Sibbo fattar ett beslut om ett årligt anslag på cirka 55 000 euro 
som ska användas för att täcka planläggarens lönekostnader. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 57 
nr 18 Förslagsställare: Tom Sundbäck 
 Förslaget understöds av: Caroline Högel 
 

40 000 €  För att, för en sommarmånad, anställa 30 st. fler 2004–2007 
födda ungdomar än tidigare. 

 
På inkomstsidan höjes den uppskattade skatteinkomstdelen med 
motsvarande summa. 
 

  



  

 Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 
 
Enligt den gällande praxisen anställer varje enhet unga till sommarjobb enligt 
enhetens egen finansiering. Enheterna strävar efter att inom 
budgetfinansieringen för år 2022 öka antalet unga de anställer för sommaren 
jämfört med år 2021. För detta beviljas inget tilläggsanslag. Någon 
motsvarande summa läggs inte heller till inkomstsidan enligt det som föreslås. 
 
Behandling 
 
Tom Sundbäck föreslog att förslaget godkänns. 
Tom Sundbäcks motförslag understöddes av Tapio Virtanen. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens förslag förelåg ett 
understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. Han föreslog 
följande omröstningsproposition: omröstning genom handuppräckning, dvs. 
”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag och ”nej” röstar de som 
understöder Tom Sundbäcks motförslag. Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Omröstning:  
Föredragandens förslag ”ja” – 1 röst: Jenni Lastuvuori 
Tom Sundbäcks motförslag ”nej" – 10 röster: Tommi Hänninen, Carola 
Juselius, Marja Manninen-Ollberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti 
Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 1–10 beslutat 
godkänna Tom Sundbäcks motförslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände Tom Sundbäcks förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
  



  

Kostservice 
 
s. 58 
nr 19 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: SDP:s fullmäktigegrupp 
 

Kostservicen i samarbete med bildningsväsendet börjar erbjuda mellanmål åt 
högstadieeleverna i Sipoonlahden koulu. Mellanmålet serveras dagligen och 
riktas till eleverna vars skoldag fortsätter fram till kl. 15.30 eller 16.00. Det är 
fråga om ett försök som utförs under vårterminen 2022. Under 
försöksperioden kommer man att bedöma hur mellanmålsserveringen 
påverkar bland annat elevernas ork och konsumtion av skolmat. Ett beslut 
fattas senare utgående från försöksresultatet om att fortsätta med 
mellanmålsserveringen och utvidga praxisen till även andra högskolor. 

 
Anslaget ökas med 5 000 euro.  

 
Motivering: Eleverna i Sipoonlahden koulu har skoldagar som fortsätter ända 
till klockan 16. Lärarna berättar att eleverna är hungriga under dagens sista 
lektioner, vilket påverkar skolgången, lärandet och elevernas beteende. 
Undersökningar visar att näringen har en stor påverkan på 
inlärningsresultaten och beteendeproblem. När skolorna serverar mellanmål 
är det möjligt att eleverna inte lika ofta lämnar skolan under skoldagen för att 
handla i närliggande butiker. I skolmatsenkäten riktad till eleverna svarade 
95 % av eleverna i Sipoonlahden koulu att de önskar att skolan serverade 
mellanmål. Med andra ord är försöket ett direkt svar på elevernas önskan. 

 
 Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
 Kommundirektörens förslag 

Förslaget godkänns inte. 
 
Mellanmål som serveras enbart i en skola leder till ojämlikhet mellan eleverna 
i kommunens högstadier. 
 
Behandling 
 
Föredraganden ändrade sitt förslag: anslaget ökas med 10 000 euro och 
försöket genomförs i alla högstadieskolor i Sibbo. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens ändrade förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
  



  

3.4 Social- och hälsovårdsutskottet 
 
Stärkande av verksamhetsförutsättningarna för befolkningen i arbetsför ålder samt 
främjande av dess välfärd och hälsa 
 
s. 66 
nr 20 Förslagsställare: Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: Centerns fullmäktigegrupp och De grönas 

fullmäktigegrupp 
 

Tilläggsresurs för en munhygienist 
 
Munhälsovården i vår kommun har redan länge varit decimerad – köerna är 
redan långa och tillgången till icke-brådskande vård var dålig redan innan 
coronaepidemin. Revisionsnämnden har redan flera gånger tagit skarp 
ställning till situationen, som dock inte förbättrades resursvis under den förra 
fullmäktigeperioden – och inte heller under den förrförra. För tillfället består 
munhälsovårdsteamet i Sibbo av 20 personer varav åtta är tandläkare och 
resten övrig vårdpersonal. Tillgången till icke-brådskande vård är på en 
mycket dålig nivå, vilket också kommer fram av omfattande respons från 
kommuninvånarna; en beklaglig situation som har uppkommit på grund av 
orsaker som också nämns i budgetförslaget (s. 65). Samtidigt förbereder 
landets regering en lagändring där tillgången till tandvård förkortas till tre 
månader! Kommunstyrelsen föreslår att ett extra par som består av en 
tandläkare och en skötare anställs på hösten nästa år. 

 
Tjänsteinnehavarnas uppfattning vid social- och hälsovårdsutskottets 
budgetbehandling var att en dylik satsning inte är helt tillräcklig för att förbättra 
tillgången till tandvården, förkorta de redan väldigt långa köerna till 
munhälsovården och minska vårdskulden som har uppkommit under 
coronaepidemin. Därför är en skälig satsning på förebyggande munhälsovård 
väldigt viktig. Vi förstår att alla kostnadsökningar för år 2022 inom social- och 
hälsovården medför en risk angående framtida statsandelar, men anser dock 
att satsningen behövs för att äntligen kunna förbättra en väldigt viktig 
hälsoservice och därför finns det skäl att genomföra satsningen nästa år. Vi 
talar nu om en förbättring som kommuninvånarna har väntat på väldigt länge. 
 
Vi föreslår att social- och hälsovårdens resurser i budgeten utökas för att 
anställa en munhygienist från och med nästa sommar; kostnadseffekten för 
nästa år skulle således bli 25 000 euro. 
 
Ändring i texten på sida 66, nästsista stycket: ”och ett arbetspar som består av 
en tandläkare och en tandskötare samt en munhygienist inom mun- och 
tandvården. 
 
  



  

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Däremot ska det i slutet av år 2022 grundas en halv munhygienistbefattning. 
Då blir den redan existerande halva munhygienistbefattningen en hel 
befattning. Kostnaden för nästa år är 5 000 euro. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
Främjande av de äldres och handikappades välfärd och livskvalitet 
 
s. 68 
nr 21 Förslagsställare: SDP:s fullmäktigegrupp 
  

En mening läggs till i slutet av st. 4: 
 
En utredning görs under år 2022 om hur rekryteringskraven kan lindras utan 
att kvaliteten av vård- och omsorgsarbetet eller rapporteringen tar skada. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
  



  

3.5 Bildningsutskottet 
 
Tjänster för småbarnspedagogik 
 
s. 76, 77, 79 
nr 22 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
  

Ökning av anslaget: 
3 300 € Tjänster för småbarnspedagogik s. 76 
4 700 € Utbildningstjänster s. 79 
(sammanlagt 8 000 euro) 

 
Texttillägg på sida 76, Tjänster för småbarnspedagogik: 
Sibbo kommun betalar deltagaravgiften i programmet Vihreä lippu/Grön Flagg 
för alla kommunens enheter inom småbarnspedagogik för att ge alla enheter 
inom småbarnspedagogik en möjlighet att delta i programmet om de så vill. 

 
samt på sida 77, Utbildningstjänster: 
Sibbo kommun betalar deltagaravgiften i programmet Vihreä lippu/Grön Flagg 
för alla kommunens grundskolor för att ge alla skolor en möjlighet att delta i 
programmet om de så vill. 

 
Motivering: 

 
Målet med Sibbo kommuns miljöprogram är att minst två av alla daghem och 
skolor i Sibbo årligen deltar i miljöutbildningsprogrammet Grön Flagg. 
Deltagaravgiften kan dock utgöra en tröskel för deltagandet i programmet. Till 
exempel Esbo, Vanda, Tammerfors, Kouvola och Uleåborg betalar 
deltagaravgiften för sina skolor och daghem antingen i sin helhet eller delvis. 

 
Programmet Grön Flagg bidrar till uppnåendet av målen i läroplanen. Barn 
och unga utvecklar vardagen i sin skola eller sitt daghem och gör den 
hållbarare i samarbete med lärarna och fostrarna. Samtidigt lär de sig 
färdigheter som behövs vid problemlösning och för att kunna genomföra 
utvecklingsprojektet. Många skolor och daghem har tack vare programmet till 
exempel lyckats med att minska energi- och vattenförbrukningen och 
matsvinnet. Social hållbarhet och hälsoaspekterna diskuteras också i 
programmet som är helt tvåspråkigt. 

 
Deltagande i programmet kan också leda till att ofog och nedskräpning 
minskas, när barn och unga som deltar i programmet Grön Flagg lär sig att ta 
del i gemensamma aktiviteter och att ta ansvar för dem. Tillägget förutsätter 
inte att enheterna deltar i programmet men möjliggör det bättre än i nuläget. 
Kostnader som presenteras här är en maximikostnad som förverkligas ifall alla 
enheter väljer att delta i programmet. Den slutgiltiga kostnaden är sannolikt 
mindre. 

 
 https://vihrealippu.fi/     https://vihrealippu.fi/sv/hem/ 
 
  

https://vihrealippu.fi/
https://vihrealippu.fi/sv/hem/


  

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns med ändringar på så sätt att enheterna inom 
småbarnspedagogik och skolor kan delta i programmet Grön Flagg inom 
ramarna för den existerande ekonomiplanen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Jenni Sademies upprepade på De grönas fullmäktigegrupps vägnar det 
ursprungliga förslaget med följande textändringar märkta med gul färg: 
 
Texttillägg på sida 76, Tjänster för småbarnspedagogik:  
Sibbo kommun betalar deltagaravgiften i programmet Vihreä lippu/Grön Flagg 
för alla kommunens enheter inom småbarnspedagogik för att ge alla enheter 
inom småbarnspedagogik en möjlighet att delta i programmet om de så vill.  
 
Om de medel som budgeterats för deltagaravgifterna i programmet Grön 
Flagg inte används till fullo för detta ändamål kan Bildningsavdelningen 
använda dem enligt eget omdöme för andra projekt som främjar hållbar 
utveckling inom småbarnspedagogiken. 
 
samt på sida 77, Utbildningstjänster:  
Sibbo kommun betalar deltagaravgiften i programmet Vihreä lippu/Grön Flagg 
för alla kommunens grundskolor för att ge alla skolor en möjlighet att delta i 
programmet om de så vill.  
 
Om de medel som budgeterats för deltagaravgifterna i programmet Grön 
Flagg inte används till fullo för detta ändamål kan Bildningsavdelningen 
använda dem enligt eget omdöme för andra projekt som främjar hållbar 
utveckling inom utbildningstjänsterna. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Jenni Sademies förslag. 
Förslaget godkändes enhälligt.  

 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 30 röster  
Jenni Sademies förslag – 13 röster  

 
 Beslut  

Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 30–13. 
 
 
  



  

Utbildningstjänster 
 
s. 78 
nr 23 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 

Undervisningsverksamhet, andra stycket 
 

Texttillägg: En servicenätplan för bildningsväsendet utarbetas under år 2022. 
Som grund för utarbetandet av planen används serviceutredningen för den 
grundläggande undervisningen, gymnasieutbildningen och det fria 
bildningsarbetet som FCG utarbetade våren 2021 samt serviceutredningen för 
småbarnspedagogiken. 

 
Motiveringar: Arbetet med att planera bildningsväsendets verksamhet och 
ekonomi försvåras av att skolnätet är splittrat, skolnätets framtid är osäker och 
att det råder osämja om vilka skolor kommer att saneras, huruvida det finns 
behov av att bygga nya skolbyggnader och hur elevprognoserna ser ut. Därför 
är det mycket motiverat att utarbeta en servicenätplan. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Eftersom alla tjänster inom Bildningsväsendet använder sig av samma 
fastigheter kommer servicenätutredningen att utarbetas med beaktade av alla 
tjänster som lyder under bildningsutskottet. Lokalerna definieras med tanke på 
såväl funktionaliteten och kvaliteten som en del av utredningen som används 
vid kommande investeringsprojekt. Kommuninvånarnas och lokalanvändarnas 
delaktighet säkerställs vid utarbetandet av utredningen. Utredningen 
färdigställs 2022 och den behandlas i organen våren 2023. Utarbetandet av 
utredningen förutsätter ett tillägg på 40 000 euro i bildningsutskottets anslag 
för att täcka kostnader som uppkommer på grund av arbetet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Därtill framförde SFP:s fullmäktigegrupp följande åtgärdsmotion, som 
godkändes enhälligt och antecknades i protokollet: 

 
”För beredningen av servicenätutredningen utses en politiskt ledd politisk 
styrgrupp som i samarbete med tjänsteinnehavarna fastställer 
målsättningarna och omfattningen för arbetet år 2022 samt säkerställer 
kommuninvånarnas och lokalanvändarnas möjligheter till delaktighet och aktiv 
diskussion.” 

 
 
  



  

s. 78 
nr 24 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: SDP:s fullmäktigegrupp 
 

Under rubriken Elevvård: 
Avgifterna för elevernas för- och eftermiddagsverksamhet höjs inte från den 
nuvarande nivån under år 2022. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 78 
nr 25 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: SDP:s fullmäktigegrupp 
  

Under rubriken Elevvård: 
En inkomstgräns som grundar sig på familjens bruttoinkomster tas i bruk inom 
skolelevernas morgon- och eftermiddagsverksamhet. När gränsen 
underskrids kan kommunen helt och hållet avstå från att ta ut 
verksamhetsavgiften, eller tillämpa modellen som används inom 
småbarnspedagogiken i Sibbo, dvs. att man utöver familjens bruttoinkomster 
även beaktar familjestorleken. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 

 
Förslaget godkänns inte. 
 
Avgifterna som Sibbo kommun tar ut för skolelevernas morgon- och 
eftermiddagsverksamhet är lägre än verksamhetens maximala avgifter 
fastställda i lagen om grundläggande utbildning. Lagen om grundläggande 
utbildning innehåller inga bestämmelser om avgifter för morgonverksamheten. 
I Sibbo är avgiften 35 €/mån. När barnet vårdas för 3 timmar/dag: maximi 
enligt lagen 120 euro/mån. – i Sibbo 100 euro/mån. När barnet vårdas för över 
3 timmar/dag: maximi enligt lagen 160 euro/mån. – i Sibbo 140 euro/mån. Om 
avgiftsnivåer tas i bruk kommer kommunens inkomster att minska jämfört med 
den nuvarande nivån. Dessutom ökar antalet förvaltningsarbete. 
 
  



  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Marketta Mattila upprepade på De grönas fullmäktigegrupps vägnar det 
ursprungliga förslaget, dock ändrat så att omnämnandet om 
morgonverksamhet stryks från den ursprungliga texten. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Marketta Mattilas förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 23 röster  
Marketta Mattilas förslag – 20 röster  
 
Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 23–20. 

 
 
 
Kultur- och fritidstjänster 
 
s. 80 
nr 26 Förslagsställare: Charlotta Engblom 
 Förslaget understöds av: Kicka Lindroos 
 

”När lokalerna öppnas på nytt och begränsningarna upphävs…” 
 
Kunde kollas för att vara relevant för tiden då detta behandlas igen i december 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Meningen gällande bibliotekstjänster i det tredje stycket på sida 80 
”När lokalerna öppnas på nytt och begränsningarna upphävs kommer även 
bibliotekens roll som lokal förnyas och betonas som ett politiskt forum och ett 
ställe där kommuninvånarna har en möjlighet att påverka” ändras till att lyda 
”Bibliotekens roll som lokal förnyas. Bibliotekslokalerna fungerar som ett 
politiskt forum och ett ställe där kommuninvånarna har en möjlighet att 
påverka.” 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
  



  

Fullmäktige 13.12.2021 
 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 81 
nr 27 Förslagsställare: SDP:s fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: Tom Sundbäck, Martin Andersson, Lilli Kahri 
 

Ett nytt stycke läggs till under rubriken Idrottstjänster: 
 
Idrottstjänster, ett nytt stycke: De ekonomiska kalkylerna för utredningen om 
vattenmotionstjänster uppdateras angående planerna om att inleda byggandet 
av simhall i Nickby strax efter planperioden 2022–2024. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns med följande ändringar: 
De ekonomiska kalkylerna för utredningen om vattenmotionstjänster 
uppdateras angående planerna i Nickby. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
3.6 Tekniska utskottet, Byggnads- och miljöutskottet 
 
s. 85 
nr 28 Förslagsställare: SDP:s fullmäktigegrupp 

 
Mål för föregående fullmäktigeperiod: 
Vi definierar servicelöften för de viktigaste kundtjänsterna. 
 
Bindande mål 2022: 
Fastighetsanvändarnas servicebegäranden besvaras och avgörs inom en 
tidsfrist som fastställs separat. 
 
Mätare: 
Svars- och behandlingstiderna har fastställts och följs. 
 

  



  

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Innehållet i fastighetsanvändarnas servicebegäranden varierar mycket. Vissa 
servicebegäranden gäller fel som kan åtgärdas och som också vid behov kan 
repareras mycket snabbt, medan andra är nya servicebegäranden som också 
kräver tillägg och investeringar i fastigheten. Resten faller mellan dessa två 
kategorier. Det är omöjligt att ge någon fast tid inom vilken alla 
servicebegäranden besvaras och genomförs. Däremot ska alla 
servicebegäranden besvaras inom en fast tid på 3–5 arbetsdagar. Då ges 
också en uppskattning om hur länge det kommer att ta att utreda 
servicebegäran, leta efter en lösning och eventuellt genomföra arbetet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Tapio Virtanen upprepade på SDP:s fullmäktigegrupps vägnar det 
ursprungliga förslaget, dock ändrat så att det bindande målet lyder enligt 
följande: 
 
”Fastighetsanvändarnas servicebegäranden besvaras och användarna 
informeras om hurdana åtgärder kommer att vidtas för att avgöra ärendet.” 
 
Fullmäktige godkände enhälligt Tapio Virtanens förslag. 
 
Beslut  
Fullmäktige godkände enhälligt SDP:s fullmäktigegrupps ändrade förslag. 

 
 
 
s. 85 
nr 29 Förslagsställare: SDP:s fullmäktigegrupp 

 
Mål för föregående fullmäktigeperiod: 
Vi definierar servicelöften för de viktigaste kundtjänsterna. 
 
Bindande mål 2022: 
Frågor och servicebegäranden angående gator och grönområden besvaras 
och de avgörs inom en tidsfrist som fastställs separat. 
 
Mätare: 
Svars- och behandlingstiderna har fastställts och följs. 
 

  



  

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Innehållet i frågor och servicebegäranden gällande gator och grönområden 
varierar mycket. Vissa servicebegäranden gäller fel som kan åtgärdas och 
som också vid behov kan repareras mycket snabbt, medan andra är nya 
servicebegäranden som möjligen kräver Byggnadstillsynens tillstånd och 
investeringar. Resten faller mellan dessa två kategorier. Det är omöjligt att ge 
någon fast tid inom vilken alla frågor och servicebegäranden besvaras och 
genomförs. Däremot ska alla servicebegäranden besvaras inom en fast tid på 
3–5 arbetsdagar. Då får man också en uppskattning av hur länge det kommer 
att ta att utreda servicebegäran och eventuellt genomföra arbetet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Tapio Virtanen upprepade på SDP:s fullmäktigegrupps vägnar det 
ursprungliga förslaget, dock ändrat så att det bindande målet lyder enligt 
följande: 
 
”Frågor och servicebegäranden angående gator och grönområden besvaras 
och användarna informeras om hurdana åtgärder kommer att vidtas för att 
avgöra ärendet.” 
 
Fullmäktige godkände enhälligt Tapio Virtanens förslag. 
 
Beslut  
Fullmäktige godkände enhälligt SDP:s fullmäktigegrupps ändrade förslag. 

 
 
 
s. 85 och 90 
nr 30 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 

 
I tabellen på sida 85 ersätts ”4 mån.” med ”9 mån.” och texten korrigeras på 
samma sätt på sida 90: Stycket nr 3 stryks och ersätts med det ursprungliga 
förslaget skrivet av tekniska direktören – dvs. med följande:  
 
Gällande avgöranden om planeringsbehov och undantagsbeslut har antalet 
ansökningar hopat sig. Situationen beror på att vi har varit tvungna att skapa 
nya riktlinjer för tillståndsbehandlingen: I Sibbo kommuns tidigare 
beslutspraxis har dimensioneringen av generalplanen och delgeneralplanerna 
haft för stor betydelse, vilket har lett till att tillstånd i praktiken har beviljats upp 
till dimensioneringens övre gräns. På grund av NTM-centralens handledning 
av kommunen och framför allt på grund av förvaltningsdomstolens beslut har 
man dock varit tvungen att konstatera att om byggande tillåts enligt 
dimensioneringen i generalplanen, delgeneralplanerna och 
planbestämmelserna kommer flera områden att byggas tätare än vad som 



  

egentligen är tillåtet enligt generalplanen eller delgeneralplanen. Det har 
skapats områden där det inte alltid längre är möjligt att öka antalet 
bostadsbyggnader, också när byggandet skulle ske enligt generalplanens 
bestämmelser. Detta beror på det faktum att förutsättningarna enligt 137 § i 
markanvändnings- och bygglagen inte uppfylls, vilket leder till att byggnation i 
dessa områden kräver en noggrannare planläggning av området. Situationen 
är problematisk med tanke på principen av likvärdig behandling av 
markägarna. Därför ser det ut som om behandlingen av korrekt uppgjorda 
ansökningar tillfälligt kommer att ta längre tid. Den genomsnittliga maximala 
behandlingstiden på fyra månader som tidigare definierades och fastställdes 
av fullmäktige har förlängts till nio månader för år 2022; målet är att också 
kunderna får information om en realistisk behandlingstid så att de kan 
förbereda sig inför detta skede i tillräcklig mån när de skapar en tidtabell för 
sina projekt. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Byggnads- och miljöutskottet har vid sitt budgetarbete med en stor majoritet 
beslutat att målet som in budgetboken fastställs för avgöranden som gäller 
planeringsbehov och undantagsbeslut ska vara 4 månader. På motsvarande 
sätt har byggnads- och miljöutskottet med stor majoritet beslutat om innehållet 
på sida 90, stycke 3 i budgetboken. Byggnads- och miljöutskottet har som mål 
att bevilja alla undantagsbeslut och avgöranden om planeringsbehov som inte 
strider mot lagen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Sini-Pilvi Saarnio upprepade det ursprungliga förslaget på De grönas 
fullmäktigegrupps vägnar. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Sini-Pilvi Saarnios förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 39 röster  
Kommunstyrelsens förslag – 4 röster  
 
Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 39–4. 

 
 
  



  

s. 85 
nr 31 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 

 
Ändringsförslag: 
Mätaren för första målet ändras: av kommuninvånarna ändras till respektive 
område i byarna... 
 
Motivering: 
Bemötandet av kommuninvånare i de olika byarna blir mer jämlikt och det 
säkerställs att det fina utvecklingsanslaget delas ut jämnt enligt önskningar i 
respektive byområde. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns. 
 
Anvisningen om projektet för deltagande budgetering #MittSibbo ber att 
deltagarna kommer med idéer och röstar på förslaget i det område som de 
upplever som närmast för dem. Av tekniska skäl är det dock inte möjligt att 
begränsa projektets svarsområden enligt fastighetsgränserna och därför kan 
områdena inte vara helt entydiga.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
Byggnadstillsyn 
 
s. 91 
nr 32 Förslagsställare: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu 

 
Nuvarande text: 

 
 

  



  

Förslag: 
Ska ändras till 4 månader. 
 
Motiveringar: 
Är inte i linje med de tidigare målen. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns med ändringar. 
 
Som det konstateras i förslaget är tiden från det datum då ansökan lämnats in 
inte i linje med de tidigare målen. För att tiden skulle vara i linje med de 
tidigare målen borde den ändras till 5 månader. Den genomsnittliga 
behandlingstiden av avgöranden om planeringsbehov räknat från det datum 
då ansökan lämnats in (mån.) ändras till 5 månader. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
5 RESULTATRÄKNINGSDELEN 
 
5.1 Resultaträkning, kommunen utan affärsverket Sibbo Vatten 
 
s. 106 
nr 33 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
Sid 106 
• Året i sista kolumnen i Verksamhetsintäkter - Står nu BG2020 och BG2021 
borde väl vara BG 2021 och BG2022 = teknisk korrigering av årtalen 
• Samma i tabellen Verksamhetskostnader 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Den tekniska korrigeringen godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
  



  

6 INVESTERINGSDELEN 
 
6.1 Investeringar 
 
s. 111, 112, 117 
nr 34 Förslagsställare: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Till övriga investeringar föreslås ett tillägg på 100 000 € för byggandet av 

fibernät i byar eller delar av byar utan snabba bredbandsförbindelser. Sibbo 
kommun skulle således ansöka om 300 000 euro i bredbandsstöd från 
Transport- och kommunikationsverket. Om kommunen inte får stödet används 
inte anslaget på 100 000 euro. 

 
Motivering: 
Mången Sibbobo har problem med långsamma och dåliga 
bredbandsförbindelser. Enligt Transport- och kommunikationsverkets statistik 
är Sibbo en av de sämsta kommunerna gällande utbudet av snabbt fibernät. 
Sibbos utveckling är beroende av snabbt bredband. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns med ändringar. 
 
Finansiering för att bygga bredband kan enligt landsbygdsprogrammet 
ansökas hos NTM-centralen. Intresserade kommuner kan be om en 
marknadsanalys av Traficom via Nylands förbund. Med andra ord kan 
processen inledas preliminärt redan nu. När marknadsanalysen är färdig kan 
kommunen besluta om en eventuell projektansökan. Sibbo har i oktober 2021 
meddelat Nylands förbund om kommunens intresse att låta utarbeta en 
marknadsanalys. Marknadsanalysen består av två delar: hörande av 
telekommunikationsföretag och en enkät om anslutningspunkter. Hörandet av 
telekommunikationsföretag omfattar en kartläggning av det existerande nätet, 
investeringsplaner för de kommande tre åren samt en bedömning av hur 
konkurrensen och marknadssituationen påverkas. Enkäten om 
anslutningspunkter används för att precisera det stödberättigande området. 
 
Finansieringen för nästa år, 5 miljoner euro, har redan använts men 
finansieringsandelen för år 2023 är ännu obestämd. EU:s återhämtningspaket 
torde inhämta 50 miljoner euro för ovan nämnda ändamålet. Om detta är 
saken klarnar innan utgången av nästa år. 
 
För tillfället är Sibbos kommunandel av bredbandsinvesteringar 33 procent. 
Angående finansieringen för år 2023 ser det enligt Nylands förbund ut som att 
kommunandelen slopas och att även landsbygden nära städer godkänns som 
stödberättigande områden. 
 
  



  

Om och när marknadsanalysen visar att förutsättningarna för ett stödberättigat 
och ändamålsenligt projekt uppfylls i Sibbo kommer kommunen att sikta mot 
projektansökan för att kunna delta i finansieringen för år 2023. Om 
marknadsanalysen eller beredningen av projektansökan förutsätter 
ekonomiska satsningar av Sibbo kommun ska de finansieras med 
kommunstyrelsens allmänna anslag. Någon separat investering för 
bredbandet är således inte behövlig i budgeten för år 2022. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Martin Andersson upprepade det ursprungliga förslaget på SFP:s 
fullmäktigegrupps vägnar. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Martin Anderssons förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 6 röster  
Kommunstyrelsens förslag – 36 röster  
 
Beslut  
Fullmäktige godkände SFP:s fullmäktigegrupps förslag med rösterna 6–36. 

 
 
 
s. 112 
nr 35 Förslagsställare: Centerns fullmäktigegrupp 
 
 Andra meningen stryks: (De beslut som fattas om området Nickby gård (NG 8) 

under ekonomiplaneperioden 2022–2024 är centrala med tanke på 
genomförandet av Sibbos tillväxt och byggandet av en tågförbindelse mellan 
Kervo och Nickby.) 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Lösningar som genomförs i NG 8-området, utvecklingen av Sibbos 
samhällsstruktur samt målen för inledandet av persontrafik på den 
elektrifierade banan mellan Kervo och Nickby grundar sig på den strategi och 
de målsättningar som fastställts för den föregående fullmäktigeperioden. 
Planläggningen av NG 8 är dessutom baserad på ett planläggningsprogram 
som godkänts tidigare. 
 



  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Jenni Savolainen upprepade Centerns fullmäktigegrupps ursprungliga förslag. 
Rasmus Lindroos understödde Jenni Savolainens förslag. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Jenni Savolainens förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 31 röster  
Jenni Savolainens förslag – 10 röster  
Blankt – 1 röst 
 
Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 31–10 
(1 blank). 

 
 
 
s. 113 
nr 36 Förslagsställare: Centerns fullmäktigegrupp 
 
 Ett nytt stycke läggs till efter texten under rubriken ”Befolkningsplan och 

tidsplan för investeringarna” enligt följande: 
 

Målplanen och trendplanen som behandlats ovan baserar sig på strategin för 
den tidigare fullmäktigeperioden. De ska dock utarbetas på nytt 2022 för att 
motsvara målsättningarna i Sibbo kommuns nya strategi som är under 
beredning, särskilt beträffande markanvändning och bostadsbyggande. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målen för fullmäktigeperioden år 2022 har enligt revisorns och 
revisionsnämndens rekommendationer presenterats i enlighet med den 
föregående fullmäktigeperiodens strategi. Prognoser enligt den strategi som 
utarbetas för den fullmäktigeperiod som nyligen inletts kommer att ingå i 
följande budgetbok. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
  



  

Fullmäktige 13.12.2021 
 

Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
s. 119, 135 
nr 37 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 
 
 Inledningen av markbyggandet inom Söderkulla gårds investeringar 

senareläggs till år 2023. 
På motsvarande sätt senareläggs anslagen till 2023 och 2024 (nu 2022 och 
2024). 

 
Anslaget för Sibbo Vatten, 500 000 euro, överförs till år 2023 (nu 2024). 
 
Motivering: 
Möjliggör snabbare byggande av egnahemshus i kommunen. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Planen är tekniskt, miljömässigt och planekonomiskt utmanande. Därför har 
det förutspåtts att det kommer att ta tid innan planerna utarbetas och planen 
färdigställs, vilket leder till att jordbyggnadsarbeten kan inledas först i början 
av år 2024. Planeringen av planområdet förs fram på ett målmedvetet sätt, 
och om planområdet vinner laga kraft tidigare än planerat kan planens 
genomförande tidigareläggas i samband med budgetarbetet för år 2023. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Juhani Rantala upprepade det ursprungliga förslaget på Samlingspartiets 
fullmäktigegrupps vägnar.  
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Juhani Rantalas förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 23 röster  
Juhani Rantalas förslag – 18 röster  
Blankt – 1 röst 
 



  

Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 23–18 
(1 blank). 

 
 
 
s. 119–120 
nr 38 Förslagsställare: Charlotta Engblom 
 Förslaget understöds av: Kicka Lindroos, Micaela Röman, Monika 

Hämäläinen, Rasmus Lindroos, Roy Harkimo 
 
 Nickby gård NG8 
 

De åtta styckena om NG8 stryks och ersättas med följande: 
 

Detaljplanen för området vid Nickby gård (NG8) håller på att planeras. Det 
kommer att vara ett av de viktigaste utvecklingsprojekten i Sibbo under de 
kommande åren. Här planeras ett bostadsområde med hänsyn till naturen och 
fortsatta goda friluftsmöjligheter. Det slutliga antalet invånare samt 
utformandet av området fastställs i vid godkännandet av planen. 

 
Motivering: 
Hela stycket hänför sig till en plan som ännu är under bearbetning. Därför 
skulle det vara korrekt att ännu i detta skede inte skriva ut mer utförligare 
beskrivning av innehållet över planen, speciellt de arbeten som sträcker sig 
över åren längre än 2022. Det har indikerats att planen kommer att skilja sig 
från den beskrivning som presenteras i investeringsdelen, varför det skulle 
vara korrekt att i detta skede inte detaljerat beskriva utformningen. 

  
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
De fastställda målen grundar sig på den strategi och de mål som utarbetades 
för den föregående fullmäktigeperioden samt på ett tidigare godkänt 
planprogram. Förslaget om NG 8 har justerats utifrån respons som lämnades 
in om det gamla utkastet och det behandlas inom kort. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 

  



  

s. 123 
nr 39 Förslagsställare: SDP:s fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: Tom Sundbäck, Martin Andersson, Lilli Kahri 
 
 Utvidgningsinvesteringar, byggnader Nickby simhall EP2024 50 000 euro. 
 

Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
En behovsutredning har utarbetats om Nickby simhall, och kommunstyrelsen 
har på grund av utredningen fattat ett beslut om simhallsprojektets storlek, 
grundläggande placering och tidtabell. Exakt var Nickby simhall kommer att 
byggas preciseras först i samband med kommande planarbete och meningen 
är att en investering för Nickby simhall görs enligt kommunstyrelsens beslut i 
slutet av 2020-talet. Det finns inte skäl att inleda planeringen av simhallen 
ännu under budgetperioden år 2024. 
 
Behandling 
 
Tapio Virtanen föreslog att förslaget godkänns. 
Tapio Virtanens motförslag fick understöd av Tom Sundbäck. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens förslag förelåg ett 
understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. Han föreslog 
följande omröstningsproposition: omröstning genom handuppräckning, dvs. 
”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag och ”nej” röstar de som 
understöder Tapio Virtanens motförslag. Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Omröstning:  
Föredragandens förslag ”ja” – 1 röst: Jenni Lastuvuori 
Tapio Virtanens motförslag ”nej" – 10 röster: Tommi Hänninen, Carola 
Juselius, Marja Manninen-Ollberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti 
Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 1–10 beslutat 
godkänna Tapio Virtanens motförslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände SDP:s fullmäktigegrupps förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 
  



  

s. 123 
nr 40 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 
 Ett stycke läggs till i början av sida 123: En skyddsväg planeras och byggs 

samt belysningen förbättras på Söderkullavägen vid anslutningen till 
bostadsområdet Hansas 2, vid korsningen till Hansashuset. Helheten omfattar 
i början förhandlingar med NTM-centralen om att sänka 
hastighetsbegränsningen till 50 km/h samt förhandlingar om huruvida projektet 
kunde genomföras som ett samarbete mellan NTM-centralen och kommunen. 

 
Till budgeten läggs 800 000 euro (hela summan behöver inte användas om 
NTM-centralen deltar). 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
En skyddsväg vid Hansashuset har diskuterats intensivt och utförligt med 
NTM-centralen i Nyland. NTM-centralen har förklarat varför den nuvarande 
hastighetsbegränsningen på 60 km/h är den lägsta möjliga på sträckan i fråga 
samt konstaterat att det inte finns förutsättningar för att bygga en skyddsväg 
just nu. Ärendet kan behandlas på nytt när omständigheterna förändras. 
 
Behandling 
 
Marketta Mattila föreslog att förslaget godkänns. 
Motförslaget vann inte understöd varför det förföll. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Sini-Pilvi Saarnio upprepade på De grönas fullmäktigegrupps vägnar det 
ursprungliga förslaget, dock med följande ändring: 
 
”Kommunen planerar år 2022 förbättringar av belysningen vid bostadsområdet 
Hansas 2 (korsningen vid Hansashuset) så att belysningen kan förbättras år 
2023. Kommunen fortsätter också att förhandla med NTM-centralen om andra 
metoder för att förbättra trafiksäkerheten samt deras tidtabell på stället i fråga. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Sini-Pilvi Saarnios förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
  



  

Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 4 röster  
Sini-Pilvi Saarnios förslag – 38 röster  
 
Beslut  
Fullmäktige godkände De grönas fullmäktigegrupps ändrade förslag med 
rösterna 4–38. 

 
 
 
s. 124 
nr 41 Förslagsställare: Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: De grönas fullmäktigegrupp 
 
 en mening raderas på sida 124 

- Söderkulla skola; Anslaget för år 2024 är 300 000 euro. 
Beloppet stryks även från investeringstabellen. 

 
Till stycket Investering för Söderkulla skola på sida 125 läggs till: Enligt 
Bildningsavdelningens utlåtande är det inte bråttom att bygga skolan 
när det nuvarande servicenätet räcker till att tillmötesgå behovet 
sannolikt ändå fram till år 2030. 

 
”Investering för Söderkulla skola, genomförandeplanering, kostnadskalkyl 
cirka 10,9 miljoner euro. Kostnadskalkylen inbegriper kostnaderna för en 
första inredning, cirka 0,95 miljoner euro. En behovsutredning där skolans 
placering samt omfattningen och ordnandet av verksamheten fastställdes blev 
färdig 2019. Utgående från utredningen placeras Söderkulla skola i 
projektplaneringen på Sipoonlahden koulus tomt som en separat helhet söder 
om Daghemmet Miili. Skolan planerades som en svenskspråkig skola med två 
parallellklasser för åk f–6. Projektplanen godkändes av fullmäktige 24.5.2021 
och projektet genomförs enligt den tidtabell som anslaget beviljat av nästa 
kommunstyrelse och fullmäktige tillåter. Söderkulla skola fortsätter sin 
verksamhet i byggnaden Miili tills den nya skolfastigheten för Söderkulla skola 
blir färdig. 

 
Enligt Bildningsavdelningens utlåtande är det inte bråttom att bygga 
skolan när det nuvarande servicenätet räcker till att tillmötesgå behovet 
sannolikt ändå fram till år 2030.” 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
  



  

Behandling 
 
Jenni Lastuvuori föreslog att förslaget godkänns. 
Jenni Lastuvuoris motförslag fick understöd av Marketta Mattila. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens förslag förelåg ett 
understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. Han föreslog 
följande omröstningsproposition: omröstning genom handuppräckning, dvs. 
”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag och ”nej” röstar de som 
understöder Jenni Lastuvuoris motförslag. Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Omröstning:  
Föredragandens förslag ”ja” – 8 röster: Tommi Hänninen, Carola Juselius, 
Marja Manninen-Ollberg, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, 
Ritva Tarvainen, Kaj Lindqvist 
Jenni Lastuvuoris motförslag ”nej” – 2 röster: Jenni Lastuvuori, Marketta 
Mattila 
Blankt – 1 röst: Tapio Virtanen 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 8–2 (1 blank) 
beslutat godkänna föredragarens förslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Jenni Lastuvuori upprepade det ursprungliga förslaget på Sannfinländarnas 
fullmäktigegrupps vägnar. 

 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Jenni Lastuvuoris förslag. Förslaget 
godkändes enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 28 röster  
Jenni Lastuvuoris förslag – 10 röster  
Blankt – 4 röster 
 
Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 28–10 
(4 blanka). 

 
 
 

  



  

s. 124 
nr 42 Förslagsställare: Charlotta Engblom 
 Förslaget understöds av: Antti Skogster, Tuomas Alaterä, Caroline Högel 
 
 Ursprungliga texten 

Enligt planen för servicebehovet inom småbarnspedagogiken (2019) ska de 
nya daghemmen i Söderkulla och Nickby vara i bruk i slutet av 2020-talet. 
 
Bildningsavdelningen har utarbetat en ny serviceplan (2021) och eventuella 
utbyggnadsprojekt för de nuvarande lokalerna genomförs utifrån en 
noggrannare serviceplan som utarbetats av bildningsväsendet. Det är viktigt 
att bildningsväsendet granskar huruvida de nuvarande lokalerna räcker till och 
utarbetar en gemensam plan för lokalanvändningen. Placeringar och tomter 
ska anvisas för nämnda projekt i samband med detaljplanläggningen, 
planstommearbetet och generalplanläggningen. 

 
De citerade delarna utgår från texten [sic] 

 
Förslag: 
Enligt utredningen av servicebehovet inom småbarnspedagogiken (2019) ska 
de nya daghemmen i Söderkulla och Nickby vara i bruk i slutet av 2020-talet. 
 
Bildningsavdelningen har utarbetat en ny serviceplan (2021) och eventuella 
utbyggnadsprojekt för de nuvarande lokalerna genomförs utifrån en 
noggrannare serviceplan som utarbetats av bildningsväsendet. Det är viktigt 
att bildningsväsendet granskar huruvida de nuvarande lokalerna räcker till och 
utarbetar en gemensam plan för lokalanvändning. Placeringar och tomter ska 
anvisas för nämnda projekt i samband med detaljplanläggningen, 
planstommearbetet och generalplanläggningen. 

 
Motivering: 
Bildningsutskottet har våren 2021 tagit del av en utredning om 
småbarnspedagogik- samt skolnätverket. Den gällande planen är bildningens 
servicenätverksplan fastställdes i fullmäktige 2018. Därvidlag saknar den 
anförda texten hänvisning till politiska beslut och skall inte ingå i 
investeringsplanen som hänvisning för utveckling av servicenätverket. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
  



  

Fullmäktige 13.12.2021 
 
Som en teknisk korrigering förtydligas att den svenskspråkiga versionen var 
ändringsförslagets ursprungstext. Omnämnandet om att stryka två stycken 
från den ursprungliga texten som fattades i den finska versionen läggs 
således till och styckena stryks från budgetboken. 

 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag med en teknisk 
korrigering. 

 
 
 
s. 130, 132 
nr 43 Förslagsställare: De grönas fullmäktigegrupp 
 

Rubriken Utredning av Mårtensby skola eller motsvarande lösning ändras till: 
Sanering av Mårtensby skola 
 
Texten ändras att lyda: 
Sammanlagt 130 000 euro reserveras för år 2022 för utarbetandet av en 
saneringsplan och renovering av vattentaket. 
 
Motivering: 
Ett anslag på 80 000 euro hade reserverats för Mårtensby skola i budgeten för 
år 2020, men anslaget användes inte. Mårtensby skola används flitigt av olika 
studiegrupper i Sibbo och byggnaden inhyser även ett skolmuseum. Den år 
1911 byggda skolan har såväl lokalt värde som kulturhistoriskt värde. 
Byggnadens värde kommer också att öka i takt med tillväxten i Tallmo. Skolan 
kan fungera både som ett verksamhetsställe för Sibbo institut och som ett 
kulturhus för hela Tallmoområdet. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målet med utredningen om Mårtensby skola är att klargöra hur omfattande 
sanering byggnaden behöver samt hurdana alternativ det finns för att ordna 
Sibbo kommuns verksamhet, antingen så att kommunen använder Mårtensby 
skola eller så att skolan inte är i kommunens bruk. En konsekvensbedömning 
av de olika alternativen ska utarbetas. Byggnaden används för närvarande 
inte till fullo. Beslutsfattarna kan utifrån bedömningen besluta vilka åtgärder 
angående Mårtensby skola som kommer att vidtas i framtiden. 
 
  



  

Behandling 
 
Marketta Mattila föreslog att förslaget godkänns. 
Antti Skogster understödde Marketta Mattilas förslag. 
 
Ordföranden konstaterade att det förutom föredragandens förslag förelåg ett 
understött motförslag och att omröstning därför var påkallad. Han föreslog 
följande omröstningsproposition: omröstning genom handuppräckning, dvs. 
”ja” röstar de som understöder föredragandens förslag och ”nej” röstar de som 
understöder Marketta Mattilas motförslag. Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Omröstning:  
Föredragandens förslag ”ja” – 5 röster: Tommi Hänninen, Jenni Lastuvuori, 
Marja Manninen-Ollberg, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
Marketta Mattilas motförslag ”nej” – 6 röster: Carola Juselius, Marketta Mattila, 
Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsen med rösterna 5–6 beslutat 
godkänna Marketta Mattilas motförslag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände De grönas fullmäktigegrupps förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Jari Malm föreslog på Sannfinländarnas fullmäktigegrupps vägnar att 
kommundirektörens förslag godkänns. 

 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
ett understött förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att ”ja” röstar de som understöder kommunstyrelsens 
förslag och ”nej” de som understöder Jari Malms förslag. Förslaget godkändes 
enhälligt.  
 
Omröstning:  
Kommunstyrelsens förslag – 34 röster  
Jari Malms förslag – 6 röster  
Blankt – 2 röster 
 
Beslut  
Fullmäktige godkände kommunstyrelsens förslag med rösterna 34–6 
(2 blanka). 

 
 
 

  



  

s. 130 
nr 44 Förslagsställare: Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 
 
 Sannfinländarnas fullmäktigegrupp föreslår att följande stycke stryks från 

budgeten för år 2022: 
 

”Utredning av Mårtensby skola eller motsvarande lösning 
 

Sammanlagt 50 000 euro reserveras för utredningsarbetet år 2022. Om man 
utifrån utredningsarbetet och besluten går in för att renovera Mårtensby skola, 
kommer renoveringen att kosta över 500 000–1 000 000 euro.” 

 
Motivering: 

 
Saneringen av byggnaden har diskuterats redan för ungefär 10 år sedan. Då 
konstaterades det att en fullständig sanering kostar för mycket. Bland annat 
taket, alla rör och uppvärmningssystemet borde förnyas. Inneluftsproblem 
orsakar också stora kostnader och är svåra att åtgärda. Det är inte sannolikt 
att dessa problem, som alltså har uppkommit under nästan 10 år, skulle ha 
åtgärdats av sig själva. Saneringsbudgeten uppgår t.o.m. till en miljon euro, 
vilket också kan vara för lågt beräknat.  

 
Verksamheten som nu tar plats i skolan torde vara möjlig att ordnas i någon 
annan byggnad som med tanke på säkerheten och lokalerna är mer lämplig. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Målet med utredningen om Mårtensby skola är att klargöra hur omfattande 
sanering byggnaden behöver samt hurdana alternativ det finns för att ordna 
Sibbo kommuns verksamhet, antingen så att kommunen använder Mårtensby 
skola eller så att skolan inte är i kommunens bruk. En konsekvensbedömning 
av de olika alternativen ska utarbetas. Byggnaden används för närvarande 
inte till fullo. Beslutsfattarna kan utifrån bedömningen besluta vilka åtgärder 
angående Mårtensby skola som kommer att vidtas i framtiden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 
  



  

s. 130 
nr 45 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 
 Förslaget understöds av: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu 
 
 Ett stycke läggs till: 
 

Konstisbana utomhus i Söderkulla, 800 000 euro reserveras för att planera 
och bygga en konstisbana på 2 200 m2 år 2022. Målet med konstisbanan som 
byggs utomhus vid Fröken Miilis väg är att erbjuda en möjlighet att utöva 
självständig motion, särskilt skridskoåkning, som hobby när Nickby ishall 
främst används för föreningsverksamhet. Värmen samlas in från konstisbanan 
och utnyttjas vid uppvärmningen av området. En reservation för att bygga ett 
separat område för skridskoåkning för allmänheten beaktas vid planeringen. 

 
En ny rad läggs till i tabellen: 

 
Konstisbana utomhus i Söderkulla  BU2022 -800 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns inte. 
 
Behovet av en konstisbana utomhus i Söderkulla samt dess storlek och följder 
jämte ekonomisk påverkan måste utredas separat. En konstisbana utomhus 
medför inte bara investeringskostnader utan även drifts- och 
underhållskostnader. Med tanke på livscykelkostnaderna är drifts- och 
underhållskostnaderna cirka två gånger större än investeringskostnaderna.  
 
Enligt tidigare utredningar i andra kommuner torde investeringskostnaden för 
en liten konstisbana utomhus i storlek av en ishockeyrink (2 100 m2) vara 
under en miljon euro, medan drifts- och underhållskostnaderna uppskattas 
uppgå till cirka 100 000 euro per år. Investeringskostnaderna för en större 
utomhuskonstisbana (6 000 m2) där det ryms såväl ett område för 
skridskoåkning för allmänheten som en ishockeyrink torde på motsvarande 
sätt uppgå till närmare tre miljoner euro med driftskostnader på cirka 200 000 
euro per år.  
 
På grund av de stora investeringskostnaderna samt driftskostnaderna och 
underhållskostnaderna tävlar konstisbanan utomhus med andra stora 
motionsrelaterade byggprojekt (t.ex. simhallen). Därför ska projektet för att 
bygga en konstisbana utomhus inledas planmässigt, till exempel genom att 
först utarbeta en behovsanalys och en preliminär plan av alternativa sätt att 
genomföra konstisprojektet samt prioritera projektet i jämförelse med andra 
projekt som redan har inletts. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
  



  

Fullmäktige 13.12.2021 
 
Heikki Vestman upprepade på Samlingspartiets fullmäktigegrupps vägnar det 
ursprungliga förslaget med en ändring där anslaget justerades på grund av 
uppdatering av kostnadskalkylen: -550 000€. 
 
Tom Sundbäck framförde följande motförslag: 
”År 2022 reserveras 50 000 euro för markundersökningar och planering och år 
2023 500 000 euro för att bygga en konstisbana i samma storleksklass som 
en hockeyrink i Söderkulla idrottspark på det ställe där det nu finns en bollplan 
med stenmjölsbeläggning.” Tim Kankfelt understödde Tom Sundbäcks förslag. 

 
Ordföranden konstaterade att det förutom kommunstyrelsens förslag förelåg 
två understödda förslag och att omröstning därför var påkallad.  
 
Ordföranden föreslog att motförslagen ställs först mot varandra. Det vinnande 
förslaget ställs därefter mot kommunstyrelsens förslag. Förslaget godkändes 
enhälligt. 
 
Omröstning 1: 
Heikki Vestmans förslag ”ja” – 18 röster 
Tom Sundbäcks förslag ”nej” – 19 röster 
Blankt – 5 röster 
 
Omröstning 2:  
Kommunstyrelsens förslag ”ja” – 8 röster  
Tom Sundbäcks förslag ”nej” – 33 röster  
Blankt – 1 röst 
 
Beslut  
Fullmäktige godkände Tom Sundbäcks förslag. 

 
 
 
s. 130 
nr 46 Förslagsställare: Samlingspartiets fullmäktigegrupp 

Förslaget understöds av: Fullmäktigegruppen Rörelse Nu och 
Sannfinländarnas fullmäktigegrupp 

  
 Byggande av sanitetutrymmen vid Taskträsk allmänna badstrand 
 

- Ändringsförslag i investeringsdelen för år 2022, en uppskattning på cirka 
100.000 € 
- Tilläggsanslag för år 2022 

 
  



  

Motivering: 
- Söderkullabor har redan i flera års tid framfört sin önskan att det vid Tasträsk 
badstrand skulle byggas ändamålsenliga sanitetslokaler. Badstranden har 
blivit mycket populärare i takt med att området växer och på grund av 
rusningen vid Molnträsks badstrand. Badstranden kommer att bli ännu mer 
populär i framtiden. 
- Den befintliga toaletten vid badstranden är i dåligt skick, vilket utför ett 
problem: 

o toaletten är väldigt oren och därför motbjudande för användarna 
o uppmuntrar badarna att uträtta sina behov direkt i träsket eller i 

naturen.  
o orsakar en onödig punktbelastning i träsket när användningsgraden 

är hög under sommarmånaderna 
- Planeringen av toaletter, omklädningsrum och duschar vid Tasträsk pågår. 
För år 2021 har det i Idrottstjänsters budget reserverats 10 000–15 000 euro 
för planeringen. 

 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Sanitetsutrymmen vid Tasträsk badstrand är viktiga med tanke på 
badstrandens användning. En plan utarbetas också som bäst för området. 
Byggandet av omklädningsrum, duschar och toaletter vid Tasträsk badstrand 
förutsätter ett bygglov, ett lov för anslutning till vattentjänsterna, 
konkurrensutsättning av projektet osv. Projektet finns för närvarande inte med 
i investeringsplanen, och det har inte heller framförts något förslag om att 
inkludera det i investeringsplanen.  
 
Det föreslås att förslaget ändras så att projektet ”Byggande av 
sanitetutrymmen vid Taskträsk allmänna badstrand” läggs till i 
saneringsinvesteringarna under idrottsväsendet och för projektet reserveras 
preliminärt 5 000 euro för planeringen av projektets genomförande år 2022 
samt 100 000 euro för genomförandet år 2023. Projektanslaget kan justeras i 
budgeten för år 2023 när projektets genomförande och kostnadskalkyl har 
uppskattats närmare. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 

 
 
 

  



  

6.1.2 Investeringar, övriga avdelningar 
 
s. 133 
nr 47 Förslagsställare: Charlotta Engblom 
 Förslaget understöds av: Mari Berg, Monika Hämäläinen 
 

Förslag: 
 
Bildningsväsendets investeringsanslag justeras vid budgetens fortsatta 
behandling. Bildningsutskottet gav ett utlåtande till tekniska utskottet och 
föreslog att 150 000 euro läggs till i investeringen och används för ljud- och 
ljusmöblering av Topeliussalen. Som det nu ser ut har förslaget inte beaktats i 
budgeten. 
 
Kommunstyrelsen 29.11.2021 
 
Kommundirektörens förslag 
Förslaget godkänns. 
 
Anslaget läggs till bildningsutskottets anslag för år 2022 under ”Lös 
egendom”. Tekniska utskottet svarar inte för investeringsanslag för lös 
egendom. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkände enhälligt föredragandens förslag. 
 
Fullmäktige 13.12.2021 
 
Beslut 
Fullmäktige godkände enhälligt kommunstyrelsens förslag. 
 


